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Z nowymi planami i wyzwaniami nowy rok szkolny zainaugurowali dy-
rektorzy, nauczyciele i uczniowie szkół Gminy Zgierz. W tym roku po
raz pierwszy edukację rozpocznie 138 pierwszoklasistów. W szkołach
w Słowiku, Szczawinie Kościelnym i Dąbrówce Wielkiej pracę rozpo-
częły nowe Dyrektorki. Wszyscy pozostają z nadzieją, że ten rok po-
zwoli skupić się na uczniach, nauce i wychowaniu. Po pandemi
odbudowane zostaną pozytywne relacje, a szkoła pozostanie miejs-
cem, które skupi wokół działań edukacyjnych i wychowawczych nau-
czycieli, rodziców, uczniów i środowisko lokalne. Więcej na str. 6 i 7

Dożynki parafialne w Giecznie

Statuetki Przyjaciel Gminy Zgierz wręczone

W numerze:
- Inwestycje - str 2
- Wzruszające chwile w Dzierżąznej - str 3
- Biesiada ludowa - str 4
- Prezentacja  nagrodzonych tytułem 

Przyjaciel Gminy Zgierz - str 5
- Konstancja Kula, stypendystka 
Fundacji Prym - str 6

- Wywiady z Dyrektorkami szkół str 7
- XII Zjazd OSP
- Strażackie jubileusze

Nowy rok szkolny 
z nowymi wyzwaniami

Tytuł Przyjaciela Gminy Zgierz otrzymują osoby, instytucje, or-
ganizacje i stowarzyszenia, które w wyjątkowy sposób angażują
się w życie społeczności lokalnej. To społecznicy z pasją i chę-
ciami, którzy chcą się dzielić swoją wiedzą i pracą z innymi. 
W tym roku to wyjątkowe wyróżnienie trafiło do pani Magdaleny
Hauke, nauczycielki, regionalistki i historyka, osoby zaangażo-
wanej w pomoc innym. Tytuł został przyznany również Stowa-
rzyszeniu Agroturystycznemu Ziemi Zgierskiej. W imieniu
Stowarzyszenia statuetkę odebrał jego Prezes pan Zbigniew
Hauke. Stowarzyszenie koncentruje się na zachowaniu pamiątek
po “starej wsi”, edukacji historycznej i etnograficznej. Statuetkę
Przyjaciela Gminy Zgierz odebrał również Zespół Giecznianki
z kapelą, który w tym roku obchodził 20-lecie istnienia. Więcej
na str. 4 i 5

W tym roku ceremonię do-
żynkową, wieńce i dary przy-
gotowali parafianie z parafii
pw. Wszystkich Świętych
i Świętego Jakuba w Giecz-
nie. W dożynkach, jako gos-
podarz gminy, wzięła udział
Wioleta Głowacka Wójt
Gminy. Odbierając chleb z rąk
Starostów dożynek Wójt obie-
cała dzielić go sprawiedliwie. 
Podczas uroczystości odzna-
czenia Zasłużony dla Rol-
nictwa przyznawane przez
Ministra Rolnictwa i Rozwoju
Wsi odebrali mieszkańcy
gminy. Są to rolnicy, którzy
swoje życie związali z pracą
w gospodarstwie, ponadto
angażują się w pracę spo-
łeczną na rzecz mieszkańców
gminy. Po uroczystościch
wszyscy zgromadzeni święto-
wali na pikniku. Więcej na str. 4



W gminnym budynku mieści się obecnie szkolny magazyn oraz siedziba Poczty Pol-
skiej. Po remoncie budynek zyskał nową elewację, docieplono ściany i strop, wymie-
niono drzwi i okna. Wartość zrealizowanych robót to około 97.600,00 zł.
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W ramach zadania zrealizowano
budowę linii kablowej oświetlenia
wraz z 18 słupami z energoosz-
czędnymi lampami LED oraz roz-
budową rozdzielnicy oświetlenia
ulicznego z jej wyposażeniem.
Prace objęły linię na długości
ok. 700 metrów. 
Obecnie trwają odbiory. 
Wartość zadania 89.500,00 zł 

Mamy dofinansowanie na drogę w Ciosnach
Co nowego w inwestycjach?

Zakończono i odebrano inwestycję roz-
budowy sieci wodociągowej w Rosano-
wie i Dąbrówce Wielkiej (ul. Spółdzielcza)
na odcinku 1200 metrów. Roboty wy-
konał Gminny Zakład Komunalny z/s
w Dąbrówce Wielkiej. Kwota inwestycji
to około 280.000,00 zł.

Sieć wodociągowa 
w Rosanowie 
i Dąbrówce Wielkiej

Droga z nową nawierzchnią
i poboczami zostanie wyko-
nana na ponad kilometrowym
odcinku. 
Nowa nawierzchnia to pod-
budowa z kruszywa łama-
nego i warstwa z betonu
asfaltowego. Planowany ter-
min zakończenia prac - ko-
niec września br. 
Wartość inwestycji to
około 878.000,00 zł. 

Przebudowa ul. Karola Franke 
w Dzierżąznej

foto: Każdy dobrze przygotowany projekt i dofinansowanie inwestycji ze środków zewnętrznych pozwala
na zwiększenie możliwości finansowania innych zadań z budżetu gminy. Umowę na dofinansowanie
budowy drogi w Ciosnach podpisał Wojewoda Łódzki Tobiasz Bocheński i Wójt Gminy Zgierz Wioleta
Głowacka wraz z Ewą Kubiak Skarbnikiem Gminy w obecności Posła Marka Matuszewskiego

Na początku września w Urzędzie Wojewódzkim Wojewoda Tobiasz Bocheński i Wójt
Gminy Zgierz Wioleta Głowacka w obecności Posła Marka Matuszewskiego podpisali
umowę na dofinansowanie drogi w Ciosnach. Inwestycja będzie dofinansowana
w 50 procentach w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

Prace już trwają. Zakres robót to między innymi odtworzenie linii drogi, przygotowanie
podbudowy pod nową drogę. położenie nowej nawierzchni z betonu asfaltowego oraz
roboty wykończeniowe i ustawienie oznakowania. Całkowity koszt inwestycji -

366.000,00 zł.
Prognozowane zakończenie prac - ko-
niec października.
Nazwa zadania „Przebudowa drogi
gminnej nr 120363E (Ciosny) od drogi
powiatowej nr 5122E na długości ca
500m”. Zadanie dofinansowane z Rzą-
dowego Funduszu Rozwoju Dróg.

Zakończona inwestycja 
budowy oświetlenia w Michałowie

Zakończył się remont budynku w Grotnikach Obecnie przygotowywana jest dokumentacja projektowa na kolejne duże inwe-
stycje w gminie. 
- „Budowa gminnego przedszkola w miejscowości Dąbrówka Marianka” 

Wartość projektu 153.700,00 zł. 
- „Budowa stacji wodociągowej w Dąbrówce Wielkiej”. 

Wartość projektu 55.200,00 zł. 
- „Rozbudowa Szkoły Podstawowej w Białej przez budowę sali gimnastycznej 

z zapleczem sportowym i dydaktycznym” 
Wartość projektu 194.200,00 zł. 

Wykonawcy mają czas do końca lipca 2022 r. na przygotowanie dokumentacji.

Ruszyły prace projektowe 
dla nowych inwestycji

Na początku września przekazano wyko-
nawcy robót plac budowy. Nową nawierzch-
nię zyska ul. Skotnicka w Łagiewnikach
Nowych na odcinku do połączenia z nową na-
wierzchnią ul. Barowej w Skotnikach. War-
tość prac to ponad 230.000,00 zł. Zakończenie
robót zaplanowano na koniec października.

Będzie nowa 
nawierzchnia na drodze 
w Łagiewnikach Nowych 



„Ojczyzna to ziemia i groby. Narody, tra-
cąc pamięć, tracą życie.” Autorstwo tej
sentencji przypisuje się francuskiemu
marszałkowi Ferdynandowi Fochowi,
zapisano ją na drewnianej tabliczce na te-
renie jednej z najsłynniejszych nekropo-
lii polskich – Starego Cmentarza na
Pęksowym Brzyzku w Zakopanem. 

O pamięci, o ludziach, wydarzeniach
i miejscach mówili wszyscy, którzy
zgromadzili się w Rogóźnie i Białej,
aby upamiętnić mieszkańców Gminy
Zgierz, którzy zginęli we wrześniu
1939 r. 

W Rogóźnie pomnik i krzyż przy-
pomina o 21 mężczyznach zamordo-
wanych przez niemieckich żołnierzy
rankiem 10 września 1939 r. Wielu
mieszkańców straciło wówczas
kogoś bliskiego. Są z nami jeszcze
osoby, które były świadkami wyda-
rzeń z września, jak Pani Eugenia Jur-
czak, której ojciec wówczas zginął,
a która co roku w tym dniu opowiada
młodzieży ze Szkoły Podstawowej
w Giecznie o wydarzeniach. Również
co roku mieszkańcy uczestniczą
w mszy świętej za pomordowanych od-
prawianej w kościele w Giecznie. 
Pod pomnikiem w Rogóźnie, w imieniu
samorządu Gminy Zgierz, kwiaty złożyła
Anna Sasin Sekretarz Gminy oraz Gab-
riela Skopiak radna Rady Gminy i Ag-
nieszka Michalska z sołectwa Rogóźno.
Młodzież reprezentowała delegacja
uczniów ze Szkoły Podstawowej
w Giecznie z Kingą Goss Dyrektorem
szkoły i nauczycielami.  

Uroczystości odbyły się również przy
Szkole Podstawowej w Białej. Na ścianie

szkoły jest tablica upamiętniająca zamor-
dowanych przez niemieckich żołnierzy
16 mieszkańców miejscowości Biała.
Te wydarzenia miały miejsce 11 wrześ-
nia 1939 r. Uczniowie szkoły przypo-
mnieli nazwiska ofiar z września a ich
pamięć uczczono minutą ciszy. Kwiaty
pod tablicą złożyła Wioleta Głowacka
Wójt Gminy ze Sławomirem Truszkiewi-

czem Dyrektorem szkoły, Jackiem Stań-
czykiem Radnym Rady Gminy oraz
Piotrem Nawrockim Sołtysem Białej.
Szkołę reprezentowali nauczyciele
i uczniowie.

- Mamy szczęście, że żyjemy w wolnym
kraju. To niezmiernie ważne cenić wol-
ność i o nią dbać. Mieć szacunek do dru-
giego człowieka, być tolerancyjnym,
pamiętać o słabszych – powiedziała mię-
dzy innymi podczas uroczystości Wioleta
Głowacka Wójt Gminy.

[AK]
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Pamiętamy o mieszkańcach gminy Zgierz, 
którzy zginęli we wrześniu 1939 r.

Do tej pory o tragicznych losach małych
więźniów – polskich dzieci z nazistowskiego
obozu przy ul. Przemysłowej w Łodzi nie-
wiele się mówiło. Za sprawą mającego po-
wstać w Łodzi Muzeum Dzieci Polskich -
ofiar totalitaryzmu, o tych tragicznych wyda-
rzeniach mówi się coraz więcej. 

W ostatni weekend do Łodzi przyjechało
11 ocalałych więźniów obozu
z ulicy Przemysłowej. Ich
wspomnienia i świadectwo
tamtych wydarzeń to dla Mu-
zeum najcenniejszy dar. Mu-
zeum zaprosiło na otwarcie
wystawy pt. „Urszula Kacz-
marek ofiara niemieckiego
obozu dla dzieci polskich
w Łodzi”, na której obecne
były również Wioleta Gło-
wacka Wójt Gminy Zgierz,
Anna Tomczak Dyrektor
Gminnego Centrum Kultury,
Sportu, Turystyki  i Rekreacji
z/s w Dzierżąznej oraz Mag-
dalena Hauke kustosz wystawy
„Dzieci bez dzieciństwa”.

Następnego dnia goście od-
wiedzili również GCKSTiR

w Dzierżąznej, gdzie istniała filia obozu dla
dzieci z ul. Przemysłowej. Goście wpisali się
do księgi pamiątkowej i złożyli kwiaty pod
tablicą upamiętniającą ofiary obozu. Wcześ-
niej uczestniczyli we wzruszającej Mszy
Świętej w kościele pw. św. Piotra i Pawła
w Białej.

[AT]

Wzruszające chwile w Dzierżąznej

foto: Żyjemy tak długo, jak żyje pamięć o nas. Uczniowie
szkoły w Giecznie składają kwiaty pod pomnikiem w Rogóźnie

foto: Wspólna fotografia uczestników spotkania w GCKSTiR z/s w Dzierżąz-
nej, po mszy w kościele w Białej.  

Gminne Centrum Kultury Sportu 
Turystyki i Rekreacji z/s w Dzierżąznej

ogłasza nabór na warsztaty

Piknik Rodzinny przygotowany przez Urząd
Marszałkowski Województwa Łódzkiego
tym razem odbył się w Ozorkowie. Wśród
stoisk szczególnym uznaniem cieszyło się
stoisko z pracami Pań z Kół Gospodyń Wiej-

skich z terenu gminy Zgierz, które prezento-
wały wykonane przez siebie ozdoby,
serwetki, krzyżykowe hafty, papierowe
kwiaty i wiele innych cudnych drobiazgów.
Na stoisku Gminy Zgierz było dzięki temu
kolorowo, a odwiedzający długo oglądali
prezentowane, ręcznie wykonane arcydzieła
i nie brakowało słów uznania dla autorek.
Swoje prace wystawiły Panie z KGW z Ro-
sanowa, Białej i Łagiewnik Nowych.

Kolejka smakoszy ustawiała się do po-
częstunku przygotowanego przez Panie z
KGW ze Szczawina, które serwowały wielo-

krotnie nagradzane potrawy: Kapustę bida
i Kluski żelazne przyciroki.

Podczas Pikniku Wioleta Głowacka Wójt
Gminy Zgierz wraz z sołtysami z Białej,
Kęblin, Skotnik i Śladkowa Górnego ode-
brała od Marszałka Województwa Łódzkiego
Grzegorza Schreibera i zastępcy przewodni-
czącego Sejmiku Województwa Łódzkiego
Zbigniewa Linkowskiego granty sołeckie przy-
znawane w ramach naboru Sołectwo na plus. 
Było słonecznie, kolorowo i smacznie.

- Szczególnie dziękuję Paniom z Kół Gospo-
dyń Wiejskich za przygotowanie barwnej i
smacznej prezentacji. Z przyjemnością słu-
chałam słów uznania gości, którzy odwie-
dzali stoisko gminy Zgierz, oglądali
wystawione prace i smakowali przygotowane
potrawy – powiedziała Wioleta Głowacka
Wójt Gminy.

[AK]

Nasze smaki i rękodzieło na Pikniku Rodzinnym 
Województwa Łódzkiego 

foto: Panie z KGW ze Szczawina, częstowała wsystkich
chętnych swoimi popisowymi daniami kapustą i kluskami.
Na stoisku razem z Marszałkiem Gregorzem Schreibe-
rem i Wójt Gminy Zgierz Wioletą Głowacką

foto: Rękodzieło prezentowały Panie z KGW
z Rosanowa, Białej i Łagiewnik Nowych

Warsztaty dla dzieci
i młodzieży:

☼ Sekcja wędkarska
odpłatność 40 zł miesięcznie, 
spotkania w soboty w GCKSTiR

☼ Warsztaty teatralne
odpłatność 50 zł miesięcznie, 
spotkania we wtorki w GCKSTiR

☼ Warsztaty plastyczne
odpłatność 50 zł miesięcznie, 
spotkania w środy w GCKSTiR

☼ Zajęcia instrumentalne
odpłatność 100 zł miesięcznie, 
spotkania w soboty w GCKSTiR

☼ Zajęcia wokalne
odpłatność 50 zł miesięcznie, 
spotkania w soboty w GCKSTiR

☼ Szermierka
odpłatność 100 zł miesięcznie, 
spotkania w poniedziałki 
w świetlicy w Rosanowie

☼ Taniec nowoczesny
odpłatność 100 zł miesięcznie, 
spotkania w poniedziałki 
w świetlicy w Rosanowie

☼ Zajęcia artystyczne świetlicowe
odpłatność 30 zł miesięcznie, 
spotkania w czwartki w świetlicy 
w Ustroniu

☼ Warsztaty orkiestry dętej
zajęcia bezpłatne, spotkania w piątki   
w Szkole w Szczawinie Kościelnym

☼ Warsztaty plastyczne 
odpłatność 50 zł. miesięcznie, 
spotkania w czwartki w świetlicy w Giecznie

Warsztaty dla dorosłych:
☼ Nordic walking

odpłatność 10 zł za każde zajęcia, 
spotkania w soboty w GCKSTiR

☼ Plastyczne dla seniorów i nie tylko
odpłatność 50 zł miesięcznie, 
spotkania w poniedziałki w GCKSTiR

☼ Aerobic cardio …
odpłatność 100 zł. miesięcznie, 
spotkania w środy w świetlicy w Kaniej Górze,
spotkania w piątki w świetlicy w Rosanowie

☼ Rękodzieło artystyczne
odpłatność 50 zł miesięcznie, 
spotkania w czwartki w świetlicy 
w Giecznie

☼ Zespół Giecznianki z kapelą ludową
zajęcia bezpłatne, spotkania we wtorki 
w świetlicy w Giecznie

☼ Zespół Szczawinianki
zajęcia bezpłatne, spotkania we wtorki 
w Szkole w Szczawinie Kościelnym

☼ Orkiestra dęta zajęcia bezpłatne, 
spotkania w piątki w Szkole 
w Szczawinie Kościelnym

Nabór oraz wszelkie informacje:
Gminne Centrum Kultury, Sportu,

Turystyki i Rekreacji z/s w Dzierżąznej 
w godzinach 8:00 – 16:00 

pod nr. tel. 42 717 84 66, 663 919 045
zajęcia instrumentalne i wokalne 

pod nr. tel. 695 444 749



W ostatnią niedzielę sierpnia w
Gminnym Centrum Kultury, Sportu,
Turystyki i Rekreacji w Dzierżąznej
odbyła się Biesiada Ludowa połą-
czona z Jubileuszem 20-lecia Giecz-
nianek z kapelą. 

Wioleta Głowacka Wójt Gminy
wręczyła tytuły Przyjaciel Gminy
Zgierz. W tym roku otrzymali je:
pani Blanka Magdalena Hauke, Sto-
warzyszenie Agroturystyczne Ziemi
Zgierskiej oraz Zespół Giecznianki z
kapelą. Zespół w tym roku obchodził
jubileusz 20 – lecia działalności. 

Na scenie oprócz Jubilatów wy-
stąpiły Szczawinianki oraz Orkiestra
Dęta. Publiczność nagrodziła wy-
stępy gromkimi brawami i prosiła
o bisy. 

Atmosferę podgrzał również wy-
stęp fenomenalnego zespołu Popa-
rzeni Kawą Trzy, którego publiczność
nie chciała wypuścić ze sceny. 

Smaczny poczęstunek przygoto-
wały panie z KGW Pod Bocianami
z Ciosen. Można było również dowie-
dzieć się nieco więcej o programie

Czyste Powietrze, działalności
GCKSTiR oraz wygrać upominki pro-
mocyjne biorąc udział w przygoto-
wanym quizie wiedzy o gminie
Zgierz.

Na koniec chętni, których nie bra-
kowało, mogli zaśpiewać ludowe
utwory podczas karaoke, dowiedzie-
liśmy się przy okazji jak śpiewa Wójt
Gminy.                                [AT]
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Biesiada ludowa i Jubileusz Giecznianek w Dzierżąznej

Dożynki parafialne w Giecznie
Parafialne uroczystości dożynkowe
odbyły się 12 września w kościele
pw. Wszystkich Świętych i Świętego
Jakuba w Giecznie. Mszę Świętą od-
prawił ks. Stanisław Ochotnicki
i ks. Kazimierz Dąbrowski. Podczas
mszy śpiewały Giecznianki z Kapelą.
Ceremonię, wieńce i dary dożyn-
kowe przygotowali parafianie z Pa-
rafii w Giecznie. W ceremonii
uczestniczył poczet sztandarowy
OSP Wypychów. 

Starostami dożynek byli Agnieszka
Machałowska Sołtys Śladkowa Gór-
nego i Stanisław Ślawski Sołtys Asta-
chowic. Ceremonię poprowadziła
Nina Rogalska Sołtys Lorenek. 

W uroczystości dożynkowej
wzięła udział Wioleta Głowacka
Wójt Gminy Zgierz i Anna Sasin Se-
kretarz Gminy. 
- Pochodzę z rodziny o tradycjach
rolniczych, dlatego wiem jaki trud
trzeba włożyć, aby zebrać plony,
często zmagając się z przeciwno-
ściami, gdy nie sprzyja pogoda. Tym
bardziej składam wyrazy szacunku
wszystkim rolnikom i dziękuję za te-
goroczną Waszą pracę i owoce tej
pracy – powiedziała między innymi
Wioleta Głowacka podczas dożynek.
Odbierając chleb z rąk Starostów
dożynek, Wójt obiecała dzielić go
sprawiedliwie.    

Podczas dożynek odznaczenia Za-
służony dla Rolnictwa, przyznane
przez Ministra Rolnictwa i Rozwoju

Wsi, otrzymały osoby, które swoje
życie poświęciły pracy na roli, wy-
chowaniu dzieci i pracy społecznej
na rzecz mieszkańców. Ponadto da-
rzone są szacunkiem w lokalnej spo-
łeczności. 
W tym roku Odznakę honorową „Za-

służony dla rolnictwa” otrzymali rol-
nicy: pani Krystyna Czerwińska, pan
Marian Jóźwiak, pani Krystyna Kę-
dzia, pan Krzysztof Kędzia, pan
Adam Szostak i pan Marian Jóźwiak.

Odznaki wręczyła Wioleta Gło-
wacka Wójt Gminy Zgierz. Kierując
podziękowania do odznaczonych,
powiedziała: - To jedynie skromny

wyraz uznania za Waszą życiową
odwagę i podjęcie ciężkiej pracy
na roli, kultywowanie rodzinnych
tradycji rolniczych. Poświęcenie ro-
dzinie i najważniejszym jej warto-
ściom. Za zaangażowanie w życie
społeczności i pracę na rzecz jej

mieszkańców.  
Po uroczystości odbył się piknik, na

którym panie z sołectw zaangażowane
w organizację dożynek częstowały sma-
kołykami. Wystąpiły Giecznianki
z Kapelą. Na stoisku Gminy Zgierz,
chętni wygrywali nagrody w quizie wie-
dzy o Gminie Zgierz.  

[AK]

foto: Odznaczeni medalami Zasłużony dla Rolnictwa. Od lewej: pp. Krystyna
i Krzysztof Kędziowie, p. Krystyna Czerwińska, p. Adam Szostak, Wioleta Gło-
wacka Wójt Gminy Zgierz, która wręczała medale oraz p. Marian Jóźwiak



Dwadzieścia lat minęło, od kiedy 1 kwietnia 2001 roku członkinie Koła Gospodyń
Wiejskich w Giecznie postanowiły zawiązać zespół śpiewaczy „Giecznianki”. Przez
te wszystkie lata panie starały się zachować od zapomnienia stare, ludowe piosenki,
prezentując je na licznych imprezach okolicznościowych na terenie gminy, powiatu,
ale także na scenach ogólnopolskich  i poza granicami kraju, zawsze pamietając,
że są z Gminy Zgierz.

Obszerny artykuł nawiązujący do Jubileuszu 20 – lecia Giecznianek z kapelą 
ukazał się w czerwcowym numerze Na Ziemi Zgierskiej 

Zawodowo związana przez wiele lat ze
Szkołą Podstawową w Białej. Najpierw
jako nauczyciel języka polskiego, później
także jako dyrektor. Bada dzieje szkol-
nictwa, a także popularyzuje historię na-
szego regionu. Jest autorką licznych
publikacji m.in. w Zgierskich Zeszytach
Regionalnych czy Przeglądzie Edukacyj-
nym.

Z jej inicjatywy powstała Izba Pamięci
Narodowej w SP w Białej, która upamięt-
nia istnienie w Dzierżąznej filii Niemiec-
kiego Obozu Koncentracyjnego dla
Małoletnich w Łodzi przy ulicy Przemy-
słowej. Pani Magdalena jest też współor-
ganizatorką zjazdów byłych więźniów
Obozu oraz kuratorem wystawy Dzieci
bez dzieciństwa. Ponadto jest członkiem
zarządu Klubu Honorowego Dawców
Krwi przy SP w Białej, który założony
został w 2006 roku, aby organizować mo-
bilne akcje oddawania krwi, promować
ideę krwiodawstwa i wiedzę o jego zna-
czeniu. 

Bakcyla nauczycielskiego Pani Magda
złapała od swojej babci – Marii Michałow-
skiej, która przyjechała w te strony jako
absolwentka Seminarium Nauczyciel-
skiego w Wilnie.
Babcia miała duży wkład w organizowanie
oświaty, przede wszystkim na terenie wsi
Dzierżązna. Współdziałała z Karolem
Franke, który był właścicielem majątku
ziemskiego w Dzierżąznej. Był on bardzo
zainteresowany budową oświaty. 
W 1915 roku otworzył we wsi szkołę dla
dzieci wiejskich.
Później babcia wyjechała do Wilna, tam
zawarła związek małżeński z Bogdanem
Biedermanem. Wrócili tu i od 1928 roku
rozpoczęła pracę jako nauczycielka już
w tej nowo wybudowanej szkole w Dzie-
rżąznej. 

W domu Państwa Hauke rozmawiało
się dużo o historii, często tej bolesnej,
która stała się udziałem mieszkańców te-
renów obecnej gminy, a także o lokalnych
miejscach pamięci – o filii obozu przy
Przemysłowej w Łodzi, o ofierze zbrodni

katyńskiej Janie Czechu, o zniszczonym
przez nazistów przedwojennym pomniku
Józefa Piłsudskiego w Białej, o cywilnym
cmentarzu ewangelickim w Białej,
o cmentarzu z I wojny światowej w Dzie-
rżąznej.
Na pytanie o źródło swoich zainteresowań,
Pani Magdalena odpowiada:
- Znaczną część moich artykułów stanowią
dzieje Izby Pamięci Narodowej poświęco-
nej obozowi. Ja w tym wyrosłam, dlatego
że zarówno moja mama, jak i mojej mamy
siostra były w tym obozie. Mama bardzo
króciutko, ale ja od dzieciństwa wiem, że
taki obóz był. Natomiast drugim elemen-
tem, który wpłynął na to, co udało się na-
pisać i zachować w pamięci to jest mój
zawód. Ja jestem nauczycielem. I mam
takie poczucie do dzisiaj, choć jestem na
emeryturze, że trzeba przekazywać. Za-
wsze musi być ten przekaz starszego poko-
lenia młodszemu. Trzeba uczyć,
pokazywać jakie są korzenie, sięgać do
przeszłości i uczyć do niej szacunku.

Pani Magdalena wspomina też istotną
rolę szkoły w Dzierżąznej, do której cho-
dziła jako dziecko.
- Myśmy chodzili jako dzieci na tamten
cmentarz [z I wojny światowej w Dzierżąz-
nej] porządkować. A później ja to przenio-
słam do mojej szkoły do Białej, gdzie
pracowałam. Tam też z dziećmi robiliśmy
taki projekt. Zresztą do dzisiaj dzieci tam
chodzą, mnie już nie ma, ale to zostało i
bardzo się z tego cieszę.

Drugą pasją Pani Magdaleny jest roz-
wój szkolnictwa i historia szkół, które
zniknęły z krajobrazu gminy Zgierz.
- Ostatnio nad tym dużo pracuję. Zrobione
zostały: szkoła w Kęblinach, w Bądkowie,
w Jasionce – to w całości, i szkoła w Dzie-
rżąznej, ale tylko do wybuchu II wojny
światowej. A teraz już na ukończeniu jest
szkoła we Władysławowie i w Kwilnie. Ar-
tykuły ukażą się, mam nadzieję, w „Zgier-
skich Zeszytach Regionalnych”. Duży
wpływ na to, żeby to powstało miał i ma
pan Adam Zamojski, który jest Przewodni-
czącym Towarzystwa Przyjaciół Zgierza, a
jednocześnie redaktorem Zeszytów.

[Przygotowane przez 
GCKSTiR z/s w Dzierżąznej]
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Tytuł Przyjaciel Gminy Zgierz  jest nadawany przez Radę Gminy Zgierz jako wyraz uznania mieszkańców Gminy dla osób, instytucji, organizacji, stowa-
rzyszeń, związków, kościołów i związków wyznaniowych, które całokształtem swej działalności przyczyniły się do gospodarczego, oświatowego, kulturalnego
lub społecznego rozwoju oraz promocji Gminy Zgierz.  W tym roku tytuł ten otrzymali: Zespół Śpiewaczy Giecznianki z kapelą, Stowarzyszenie Agrotury-
styczne Ziemi Zgierskiej oraz pani Magdalena Blanka Hauke. 

Statuetki Przyjaciel Gminy Zgierz wręczone 

Pani Magdalena Hauke
Stowarzyszenie powstało w 2000 r. 
Zajmuje się edukacją regionalną, która
obejmuje mędzy innymi pokazy kowal-
stwa, przejażdżki wozami drabiniastymi
i bryczkami, zwiedzanie zabytków oraz
miejsc pamięci.

Stowarzyszenie stworzyło autorski
program edukacji Wozem drabiniastym
przez wieś śladami tradycji, zanikających
zawodów i umiejętności w gospodar-
stwach agroturystycznych. Program zdo-
był I nagrodę na Międzynarodowych
Targach Poznańskich dla Najlepszego
Regionalnego Produktu Turystycznego
roku 2007. Stowarzyszenie było pomy-
słodawcą wytyczenia w gminie Zgierz
licznych szlaków pieszych, rowerowych
i historycznych (Agroturystyczny szlak
rowerowy, Agroturystyczny szlak konny,
Łącznikowy agroturystyczny szlak rowe-
rowy, Pieszy szlak agroturystyczny
„Szlakiem Bojowym 28 pułku Strzelców
Kaniowskich z Września 1939 r.”, Rowe-
rowy szlak agroturystyczny „Szlakiem
Bojowym Kresowej Brygady Kawalerii
z Września 1939 r.”). W 2020 roku, Sto-
warzyszenie obchodziło jubileusz 20-
lecia działalności.

Statuetkę  „Przyjaciel Gminy Zgierz”
w imieniu Stowarzyszenia odebrał jego
wieloletni Prezes Zbigniew Hauke. 
Pan Hauke, od wielu lat popularyzuje
w kraju i za granicą ideę agroturystyki,

folklor regionu, rzemiosło i ofertę tury-
styczną Stowarzyszenia. W 2020 roku, za
swoje zasługi został odznaczony przez
Prezydenta RP Andrzeja Dudę Srebrnym
Krzyżem Zasługi. W Dzierżąznej Parceli
prowadzi gospodarstwo agroturystyczne
Pod Akacjami, w którym obejrzeć można
między innymi tradycyjne narzędzia rol-
nicze, przedmioty codziennego użytku
wykorzystywane dawniej na wsi, zasma-
kować lokalnych produktów, posłuchać
gawędy pana Zbigniewa czy odbyć wy-
cieczkę edukacyjną.

[Informacja przygotowana 
przez GCKATiR z/s w Dzierżąznej]

Stowarzyszenie Agroturystyczne 
Ziemi Zgierskiej

Zespół Giecznianki z kapelą



Co robisz w wolnym czasie, co sprawia Ci
przyjemność?
- Bardzo lubię czytać książki. Czytam wiele
książek. Lubię takie, których akcja dzieje się na
tle wydarzeń historycznych danego kraju, ale
również książki romantyczne, np. Przeminęło z
wiatrem. Przyjemność sprawia mi nauka języ-
ków. Poza dodatkowym angielskim uczę się
hiszpańskiego, a w szkole będę się uczyć fran-
cuskiego, to dla mnie nowy język. Gram też
amatorsko na gitarze. 
Kto lub co Cię inspiruje?
- Ludzie, których poznaję i ich historie. Chciała-
bym im dorównać. Mam dzięki temu więcej za-
pału do pracy, więcej energii. Chcę być tak dobra,
jak oni, oczywiście w pozytywny sposób, ucząc
się, chodząc na dodatkowe zajęcia, robiąc więcej
zadań. Inspirują mnie też marzenia.
Z jakiego swojego osiągnięcia jesteś dumna?
Jestem dumna ze wszystkich moich osiągnięć.
Cieszę się, że dostałam się do wybranej szkoły
średniej, ale również usatysfakcjonowały mnie
wyniki z egzaminów na koniec szkoły podsta-
wowej i wyniki egzaminów i konkursów języ-
kowych. Jestem dumna ze wszystkiego, ale
najważniejszy teraz dla mnie jest First Certifi-
cate i to, że dostałam się do I LO im. Mikołaja
Kopernika w Łodzi.
Co Cię motywuje do pracy?
- Motywacja jest u mnie podobna do inspiracji.
Natomiast motywuje mnie to, kim chcę zostać.

Wiem, że im więcej włożę we wszystko pracy
dziś, tym rezultaty będą lepsze w przyszłości. To
jest takie motto, które mi przyświeca. Im więcej
pracy teraz, tym w przyszłości będzie łatwiej,
będę usatysfakcjonowana, nie będę żałować, że
czegoś nie zrobiłam.
Co jest dla Ciebie ważne w szkole, w życiu?
- W życiu najważniejsza jest dla mnie rodzina,
bo to ona jest wsparciem. W szkole ważne są
relacje z koleżankami, kolegami, nauczycie-
lami. Wydaje mi się, że wrażliwość, empatia na
innych to też jest istotne.
Nowa szkoła, nowe wyzwania…jakie?
- Są to na pewno nowi ludzie, nowi nauczyciele.
Szkoła jest położona dalej, więc wyzwaniem są
dojazdy, które zajmują mi dużo czasu. Muszę
też przestawić się na trochę inny tryb nauki i na
razie poznać nauczycieli i moich rówieśników.
Spodobało mi się bardzo podejście nauczycieli
w nowej szkole. 
W pierwszym tygodniu mamy nacisk przede
wszystkim, aby się poznać z klasą, z nauczycie-
lami, tak aby nawiązać dobre relacje, nauka jest
trochę na drugim planie. Lekcje są wspaniale
prowadzone, tak że wiedza sama wchodzi do
głowy, poza tym jestem bardzo zadowolona z
mojej klasy, z którą mam bardzo dobry kontakt.
Czy masz już sprecyzowane plany na przy-
szłość?
Bardzo interesuje mnie medycyna. Myślałam
o zawodzie genetyka albo anestezjologa. Widać
to w obecnej sytuacji, jak potrzebna jest gene-
tyka, np. przy opracowaniu szczepionek. Chcia-
łabym pomagać ludziom, być przy nich,
pracować, pomagać. Myślę, że zawsze trzeba
podążać za marzeniami i nie rezygnować. 
Moim marzeniem było dostać się do I LO
i mimo przeszkód, między innymi zdalnemu
nauczaniu i pandemii, poradziłam sobie. Nigdy
nie należy rezygnować ze swoich marzeń.
Dążyć do nich na 100 procent i nie poddawać
się.

[wysłuchała AK]
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W sobotę 11 września 2021r w Parku Miejskim
w Zgierzu odbył się XII Memoriał im. Włady-
sława Lisieckiego. Wzięli w nim udział ucznio-
wie SP w Słowiku i spisali się znakomicie.
Mateusz Adamski - I miejsce w kategorii chłop-
ców rocznik 2009-2010 
Weronika Pabijańczyk - III miejsce w kategorii
dziewcząt rocznik 2007-2008. BRAWO !!!
Iwona Wiktorowska  nauczyciel w-f 

Zwycięzcy ze szkoły w Słowiku

Brawo Konstancja!

Serdeczne wyrazy
współczucia

Elżbiecie i Tomaszowi
Stańczykowskim
z powodu śmierci

Taty - Teścia 
składają

koleżanki i koledzy 
z Klubu Honorowych Dawców

Krwi 
przy SP w Białej

Konstancja Kula jest tegoroczną stypen-
dystką Fundacji Prym. Fundacja wspiera
szczególnie uzdolnionych uczniów szkół z
terenu gmin tworzących Fundację Rozwoju
Gmin „PRYM”.  

Konstancja jest również tegoroczną ab-
solwentką Szkoły Podstawowej w Giecz-
nie. Jako uczennica tej szkoły odnosiła
sukcesy w konkursach na szczeblu gmin-
nym, powiatowym i krajowym.

W ubiegłym roku szkolnym Kon-
stancja wzięła udział w ogólnopol-
skim konkursie „Reportaż z moich
wakacji” organizowanym w ramach
programu Edukacja Kulturalna przez
Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa
Narodowego, w którym zajęła
II miejsce. 

Ponadto brała udział w wojewódz-
kich konkursach przedmiotowych z
matematyki, biologii oraz języka an-
gielskiego. W konkursie przedmioto-
wym z biologii uczennica
zakwalifikowała się do etapu rejono-
wego. W konkursie przedmiotowym
z języka angielskiego z wynikiem 80
procent uzyskała tytuł finalisty.
Uczennica osiągnęła bardzo dobre

wyniki na egzaminie ósmoklasisty, w tym
z matematyki uzyskała wynik 100 procent. 
- Bardzo się cieszę, gratuluję i życzę Kon-
stancji kolejnych sukcesów, szczególnie w
rozpoczynającym się właśnie kolejnym eta-
pie edukacji – powiedziała Wioleta Gło-
wacka Wójt Gminy Zgierz.

[AK]  

foto: Podczas uroczystości wręczenia stypendium, od lewej:
Wioleta Głowacka Wójt Gminy Zgierz, Konstancja Kula 
i Kinga Goss Dyrektor SP w Giecznie

Myślę, że zawsze trzeba podążać za marzeniami

Jak korzystać z przejść dla pieszych? Czy
można wbiegać na “zebrę"? Co jest ważne
w drodze do szkoły i drodze powrotnej?
Co robić, gdy zaczepi nas nieznajomy?
Tego w ostatnich dniach dowiedzieli się
najmłodsi uczniowie ze szkół gminy
Zgierz.

Po raz kolejny na zaproszenie Wiolety
Głowackiej Wójt Gminy do wspólnej
akcji "Bezpieczna droga do szkoły" przy-
łączyła się Komenda Powiatowa Policji w
Zgierzu. Najmłodsi uczniowie poznali za-
sady bezpiecznego poruszania się po dro-
gach i otrzymali opaski odblaskowe.
Jak podkreśliła Wójt Gminy - jako mama
zdaję sobie sprawę, że wszyscy rodzice

myślą o bezpieczeństwie swoich dzieci,
dlatego takie spotkania są zawsze po-
trzebne. Dziękuję Policjantom za udział w
akcji i przekazaną wiedzę.

[AT]

Spotkania z Policjantem w szkołach

Jeszcze przed rozpoczęciem roku szkolnego
w Urzędzie odbyła się narada z dyrektorami i nau-
czycielami. Była to również okazja do wręczenia no-
minacji dyrektorom szkół oraz aktów nadania stopni
awansu zawodowego nauczycielom. 

Na naradę został zaproszony Robert Borowski
z Komendy Policji w Zgierzu, który omówił
kwestie bezpieczeństwa dzieci. Ustalono, że
jeszcze we  wrześniu odbędą się w gminnych
szkołach prelekcje na temat bezpiecznego poru-
szania się po drogach. 
Z kolei Agata Barzyńska z Poradni Psycholo-
giczno-Pedagogicznej w Ozorkowie omówiła i
zachęciła do udziału w Programie Wzmacniania
Rodzin.

Wioleta Głowacka Wójt Gminy pogratulowała
nowym dyrektorom i nauczycielom mianowa-
nym i życzyła wszystkim bezpiecznego, a
przede wszystkim zdrowego nowego roku szkol-
nego.

[AT]

Nominacje 
dla dyrektorów szkół

Akty nadania stopnia awansu za-
wodowego nauczyciela mianowa-
nego po zdanym egzaminie
otrzymały:
-p. Aneta Stefankiewicz 
z SP w Dąbrówce Wielkiej

-p. Milena Nadarzyńska – Juszczak 
z SP w Besiekierzu Rudnym
-p. Natalia Lesiak i p. Iwona Koło-
dziejczak z SP w Szczawinie Ko-
ścielnym

Nowy rok szkolny w szkołach Gminy Zgierz za-
inaugurowało 1153 uczniów, w tym 138
pierwszoklasistów. 
W przedszkolach i oddziałach przedszkolnych
będzie się uczyło 351 przedszkolaków. (dane na
1 września 2021) 

W wyniku rozstrzygniętych kon-
kursów Wioleta Głowacka Wójt
Gminy wręczyła nominacje dyrek-
torom szkół:
- p. Monice Chowańskiej 
w SP w Słowiku

- p. Monice Kędzierskiej 
w SP w Szczawinie

- p. Iwonie Dębowskiej 
w SP w Dąbrówce Wielkiej 

-p. Kindze Goss w SP w Giecznie
P. Elżbieta Sobczyńska-Kaźmier-
czak w SP w Besiekierzu Rudnym,
otrzymała nominację podczas za-
kończenia roku szkolnego. Dyrek-
tor SP w Białej p. Sławomir
Truszkiewicz otrzymał przedłuże-
nie powierzenia stanowiska dyrek-
tora szkoły. W Zespole
Szkolno-Przedszkolnym  w Grotni-
kach nadal trwa kadencja Dyrek-
tora p. Beaty Lipiec.

B E Z P Ł AT N E  P O R A DY
P R A W N E

DLA
MIESZKAŃCÓW GM INY

ZGIERZ
Urząd Gminy Zgierz

ul .  Łęczycka 4
20 października 2021 

w godz. 9.30 – 14.30 
Rezerwacja terminów: 

Biuro Obsługi Rady Gminy Zgierz
tel. 42 716 25 15 w. 116

foto:Spotkanie uczniów z Policjantami 
w SP w Szczawinie Kościelnym
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Nasza szkoła jest miejscem dla każdego dziecka, jego
drugim domem. Chcemy, by każdy uczeń otrzymał wy-
kształcenie i wychowanie, by w pełni sprostał zadaniom,
jakie stawia przed nami współczesny świat. Dążymy do
tego, by uczniowie osiągali sukcesy na miarę swoich
możliwości. Pracujemy z uczniami o różnych uzdolnie-
niach i umiejętnościach. Wspomagamy rozwój osobowy
każdego z nich.

Wspólnie z rodzicami pragniemy stworzyć szkołę bez-
pieczną i przyjazną dziecku. Chcemy wychować ludzi
otwartych na problemy i wyzwania otaczającego świata,
szlachetnych, chętnych do pomocy innym. Promujemy
twórcze myślenie, przedsiębiorczość, poszukiwanie
prawdy, optymizmu i asertywności. 
Kształtujemy postawę patriotyczną, uczymy zasad demo-
kracji, tolerancji i odpowiedzialności za siebie i innych.

Jednym z bardzo ważnych czynników jest stworzenie
właściwego klimatu sprzyjającego efektywnemu współ-
działaniu rodziców i nauczycieli oraz współpracy szkoły
ze środowiskiem lokalnym. Placówka oświatowa musi
działać efektywnie, a więc być odpowiednio i profesjonal-
nie zarządzana. Szkoła bez dzieci i bez rodziców nie ist-
nieje i w środowisku jest bardzo ważna, bo dużo dzieci
absolwentów do nas trafia. Nawet nauczyciele są byłymi
uczniami naszej szkoły. Będziemy relacje ze środowi-
skiem pobudzać i podtrzymywać dalej. Były już w naszej
szkole otwarte spotkania, w których uczestniczyli
wszyscy chętni. Był Dzień Kobiet, Dzień Pasji i Hobby,
Dzień Babci i Dziadka, będziemy dalej takie działania
prowadzić. 

Bardzo zależy mi, żebyśmy wszyscy razem współpra-
cowali, aby nasza szkoła była bezpieczna, przyjazna
dziecku, przyjazna rodzicom.  Ponieważ my wszyscy pat-
rzymy w jednym kierunku, chcemy dobra dziecka. Zależy
nam na dzieciach, które będą dobrze wychowane, będą
miały wiedzę i najważniejsze będą wiedziały jak ją wyko-
rzystać i radzić sobie w życiu.  

Zależy mi, żeby szkoła była drugim domem dla dzieci,
bo spędzają tu bardzo dużo godzin. Stawiam na to, żeby
dzieciaki dobrze się bawiły w szkole. U nas popularnością
cieszą się biwaki, dzieci na nie czekają. Zajęcia integra-
cyjne, dyskoteki, to jest dla nich ważne. Pandemia bardzo
uczniów „uśpiła” przez dwa lata i teraz potrzebna jest ak-
tywizacja. Chciałabym, żeby samorząd uczniowski też
zaczął działać. 

W ramach planów na ten rok będziemy między innymi
rozbudowywać monitoring w szkole. Czeka nas również
modernizacja w budynku szkoły, wygospodarowanie po-
mieszczeń lekcyjnych w ramach sal, które mamy do dys-
pozycji. 

Planujemy stworzyć teatr szkolny, chcemy podjąć
współpracę z teatrem z Łodzi i z GCKSTiR w Dzierżąz-
nej. Wiem już, że są chętni rodzice do udziału w przed-
sięwzięciu, myślę, że to będzie świetna integracja. 
W tym roku szkolnym chcemy też szczególnie postawić na sa-
modzielność i przedsiębiorczość samorządu uczniowskiego.

Nowy rok szkolny z nowymi Dyrektorkami
Dyrektor Monika Chowańska
Szkoła Podstawowa im. Henryka Sienkiewicza 
w Słowiku

Monika Chowańska jest nau-
czycielem chemii i matema-
tyki. Jak sama mówi  o sobie
- zawsze chciałam być nau-
czycielem. Drugą pasją, obok
nauczania, była i jest krymi-
nalistyka, choć nie zdecydo-
wała się na studia, teraz
w wolnym czasie pochłania
wszystko, co z kryminalistyką
związane. Lubi spacery,
uwielbia jeździć na nartach
i czyta książki. Jak sama
mówi - to są dla mnie chwile
wyciszenia.

Dla mnie jednym z powodów do zadowolenia
w tym roku szkolnym jest to, że uczniowie są
w szkole. Mogą się ze sobą spotkać, podtrzymy-
wać relacje z rówieśnikami i, co równie ważne,
mają bezpośredni kontakt z nauczycielami. 
To uczniowie są najważniejsi, to o nich musimy
dbać szczególnie po powrocie do szkoły, po tych
dwóch latach niepewności pedagogicznej i eduka-
cyjnej.  

Bardzo istotna jest rola rodziców w szkole.
Szkoła powinna współpracować i nawiązywać bar-
dzo dobre kontakty z rodzicami. Powinna tworzyć
klimat, który będzie sprzyjał komunikacji i nawiązy-
waniu relacji. Rodzice powinni zawsze pamiętać,
że nauczyciele są ich sprzymierzeńcami. Zawsze
mogą się do nich zwrócić i powinni utrzymywać
kontakt ze szkołą, z wychowawcami, z nauczycie-
lami. To pozwoli uczniom na skutecznie przebiega-
jący proces dydaktyczno-wychowawczy. Rodzice
w naszej szkole są nieocenionym wsparciem, za-
wsze można liczyć na ich pomoc, są organizato-
rami rozmaitych przedsięwzięć, nie tylko dla
uczniów, ale również dla społeczności. 
Szkoła, szczególnie taka w małej miejscowości, to
nie tylko uczniowie, ale również miejsce spotkań
i integracji. W naszej szkole odbywają się próby Or-
kiestry Dętej i Zespołu Szczawinianki. W przyszło-
ści chciałabym rozwinąć współpracę i bardziej
zaangażować uczniów w budowanie relacji poza
szkołą.
W najbliższym czasie chciałabym, żeby uczniowie
mieli możliwość rozwijania swoich pasji poprzez
zajęcia dodatkowe, które odbywają się w naszej
szkole. Chcę, żeby dobrze się tutaj czuli, z chęcią
przychodzili do szkoły. 

Moje plany na ten rok, to między innymi poprawa
sieci internetowej w szkole. Trudno prowadzić
w dzisiejszych czasach zajęcia bez technologii
związanych z Internetem. To już konieczność, jeśli
myślimy o nowoczesnym modelu kształcenia i kon-
takcie uczniów z technologiami, która są wszech-
obecne wokół nas.

Chcę gospodarować, w taki sposób, aby wes-
przeć budżet szkoły, sięgając po środki ze-
wnętrzne, nie obciążając zbytnio budżetu gminy.
W tym roku planuję wyremontować stołówkę
szkolną w ramach rządowego programu Posiłek
w szkole i w domu.

W planach mam również skorzystanie z Narodo-
wego Programu Rozwoju Czytelnictwa, który daje
możliwość wzbogacenia szkolnych bibliotek. Za-
mierzam, w miarę możliwości, doposażać szkołę
w brakujący sprzęt. 

Dyrektor Monika Kędzierska
Szkoła Podstawowa im. Króla Stefana Bato-
rego w Szczawinie Kościelnym

Monika Kędzierska 
od jedenastu lat jest
mieszkanką gminy, a jej
córka była uczennicą
szkoły w Szczawinie Ko-
ścielnym. 
W wolnym czasie lubi
spacery i jazdę na rowe-
rze. Wytchnieniem od
obowiązków jest czas
spędzony z książką.

Cieszę się niezmiernie, że uczniowie mogą wreszcie zawitać
w szkole. Wiem, jakie to ważne dla nas nauczycieli, kiedy
mamy bezpośredni kontakt z uczniami, ale również dla mło-
dzieży i rodziców, żeby szkoła funkcjonowała normalnie.
Mamy nadzieję wszyscy, że w tym roku szkolnym pozosta-
niemy otwarci. 

Wróciliśmy po wakacjach do nowej szkoły. Uczniowie, my
nauczyciele, rodzice, jesteśmy bardzo zadowoleni z nowego
wizerunku szkoły.  Piękna szkoła z zewnątrz, w środku odno-
wione sale, docieplenie. Wszyscy się cieszymy. Mamy nową
szkołę.

Uczniowie spędzają w szkole dużo czasu, dlatego powinna
być dla nich drugim domem. Chcę, żeby czuli się  w niej spo-
kojnie, pewnie i bezpiecznie, to najważniejsze. Szkoła oczy-
wiście nie przejmie od rodziców obowiązku wychowawczego.
Jednak  dydaktyka i wychowanie łączą się w szkole. 

Chciałabym współpracować z rodzicami jak najściślej, bo
stanowią wiodącą grupę w naszej społeczności lokalnej. Jako
nauczyciele chcemy, nie tylko przekazywać informacje o po-
stępach w nauce ich dzieci, ale także współpracować na in-
nych płaszczyznach. Chcę zachęcić rodziców do angażowania
się w sprawy szkoły, tak abyśmy tworzyli społeczność. Bardzo
mi na tym zależy. Jestem po spotkaniu z Radą Rodziców i
mam nadzieję, że współpraca będzie dobrze się układała w
tym roku szkolnym.

Szkoła jest jedną z ważniejszych instytucji, jednym z ośrod-
ków kultury. Chcę współpracować z rodzicami, ale również
kontynuować współpracę z instytucjami: Gminnym Centrum
Kultury, Sportu, Turystyki i Rekreacji w Dzierżąznej, GOPS,
Kościołem. Chcę, aby współpraca była spójna, tak aby z na-
szych relacji mogli korzystać uczniowie.

Moje plany na ten rok szkolny to przede wszystkim otwar-
tość na uczniów, żeby czuli się dobrze, nie tylko zdobywali
wiedzę, ale również żyli w naszej szkole, i aby ten czas był
efektywnie wykorzystany dla nich. Jeszcze nie mamy samo-
rządu uczniowskiego, ale trafiają już do mnie pytania i propo-
zycje od uczniów. Jedna z pierwszych to prośba
o reaktywowanie sklepiku szkolnego. 
Priorytetem są dla mnie wyjazdy dla młodzieży. Wiem, że nasi
uczniowie bardzo polubili Euroweek, uczestniczyliśmy w takim
spotkaniu w Kotlinie Kłodzkiej. Są to zorganizowane zajęcia w
języku angielskim ze studentami z całego świata, chcemy to po-
wtórzyć. W tym roku mamy nadzieję na udział w projekcie mi-
nisterialnym poznawania Polski. 

Pandemia odcisnęła swoje piętno na nauce, „kuleją” przed-
mioty ścisłe, dlatego będziemy mieć dodatkowe zajęcia w ra-
mach ministerialnego projektu 50 dodatkowych godzin
(matematyka, polski i angielski). Uczniowie już się chętnie zgła-
szają. Dostałam też zgodę na dodatkowe zajęcia w ramach
projektu „WF z AWFem”, chciałam wygospodarować czas i pro-
wadzić te zajęcia, żeby mieć kontakt z dziećmi. Widzę koniecz-
ność wsparcia młodzieży w powrocie do sprawności fizycznej
po pandemii. Siedzenie przed komputerami zrobiło swoje,
widać negatywny wpływ zamknięcia w domach, mam nadzieję,
że dodatkowymi zajęciami wesprzemy młodzież.
Dużo pracy przede mną, ale myślę, że z czasem wszystko się
ukonstytuuje i mam nadzieję, że będzie dobrze, bo jestem
związana z tą szkołą jako uczeń, potem nauczyciel. Zależy
mi na tym, żeby wszystko było w porządku.

Iwona Dębowska jest miesz-
kanką gminy Zgierz, pracuje
ponad 20 lat jako nauczyciel
również w szkole w Dąbrówce
Wielkiej. Jako dziecko chodziła
do szkoły w Dąbrówce Wiel-
kiej. Potem, po studiach na
AWFie, w zastępstwie została
nauczycielem WFu i tak zos-
tało. Na co dzień lubi góry,
rajdy piesze i rowerowe, i wy-
jazdy z młodzieżą. Jak sama
mówi - Czuję się tutaj dobrze,
w szkole, w miejscu, w którym
mieszkam. Tu jestem u siebie,
tu się odnajduję. 

Dyrektor Iwona Dębowska
Szkoła Podstawowa im. Marii Kownackiej 
w Dąbrówce Wielkiej



Uroczystości odbyły się w Zgierzu na Placu
Jana Pawła II. W intencji strażaków została od-
prawiona Msza Święta w kościele pw. Św. Ka-
tarzyny Aleksandryjskiej w Zgierzu. Wzięli
w nich udział strażacy zawodowi i druhowie
Ochotniczych Straży Pożarnych, dziecięce
i młodzieżowe drużyny pożarnicze, samorzą-
dowcy i przedstawiciele służb mundurowych.
Ponad 40 sztandarów reprezentowało formacje
strażackie z Powiatu Zgierskiego. 
Była to wyjątkowa okazja do przekazania ży-
czeń Strażakom. A powtarzały się w nich szcze-
gólnie te o samych skutecznych akcjach
i szczęśliwych powrotach do domów i rodzin.  

Samorząd Gminy Zgierz reprezentowała
Wioleta Głowacka Wójt Gminy, która odebrała
podziękowanie za wsparcie Straży Pożarnych
od Komendanta Powiatowego PSP w Zgierzu
Pawła Malinowskiego. 

Wśród odznaczonych Strażaków Ochotni-
czych Straży Pożarnych z terenu gminy Zgierz
znaleźli się: 
- Druhna Barbara Kowalska z OSP Kania
Góra, odznaczona Złotym Medalem Za Zasługi
dla Pożarnictwa
- Druhowie: Jan Wojciechowski z OSP Ro-
góźno, Stanisław Dynek z OSP Skotniki i Sta-
nisław Stańczyk z OSP Dąbrówka Wielka,

odznaczeni Odznaką Honorową Zasłużony dla
Ochrony Przeciwpożarowej dla Województwa
Łódzkiego
- Druh Stanisław Piaskowiak z OSP Kania
Góra, odebrał Medal Honorowy im. Bolesława
Chomicza za zasługi dla rozwoju i umacniania
Związku OSP RP oraz Ochotniczych Straży Po-
żarnych. 
Podczas uroczystości jednostki OSP z terenu
gminy Zgierz reprezentowały sztandary z OSP
Biała, OSP Dąbrówka Wielka, OSP Dzierżązna,
OSP Kania Góra, OSP Kębliny, OSP Skotniki,
OSP Szczawin, OSP Ustronie – Grotniki, OSP
Rogóźno, OSP Wypychów.
W uroczystościach brały udział drużyny mło-
dzieżowe z OSP Dąb-
rówka Wielka i OSP
Ustronie – Grotniki. 

Podziękowania za
strażacką służbę i po-
święcenie Wioleta
Głowacka Wójt
Gminy złożyła na ręce
Komendanta Powiato-
wego PSP w Zgierzu
Pawła Malinowskiego.

[AK]
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XII Zjazd Oddziału Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych
Zjazd Oddziału Gminnego Związku Ochotni-
czych Straży Pożarnych to dla gminnej orga-
nizacji strażackiej najważniejsze wydarzenie,
odbywające się co 5 lat. Uczestniczą w nim
delegaci ze wszystkich jednostek OSP z te-
renu gminy. XII Zjazd odbył się w Dąbrówce
Wielkiej 17 września. 
Wśród zaproszonych gości byli między in-
nymi: Wioleta Głowacka Wójt Gminy, Ko-
mendant Powiatowy PSP w Zgierzu – st. bryg.
Paweł Malinowski, Dowódca JRG w Stryko-
wie – bryg. mgr. inż. Bartłomiej Tomczuk, Do-
wódca JRG w Ozorkowie - bryg. mgr
Jarosław Jaczyński, Prezes Zarządu Oddziału
Powiatowego ZOSP RP w Zgierzu – dh An-
drzej Ruciński, Przewodniczący Rady Gminy
Zgierz – Dariusz Sędzicki, Radni Rady Gminy
Zgierz: Robert Śniecikowski, Kamil Tomczak,
Sekretarz gminy Anna Sasin.

Na początek dotychczasowy Prezes Zarządu
Oddziału Gminnego Jan Wojciechowski od-
czytał sprawozdanie z działalności zarządu w
ostatnich 5 latach. W swoim podsumowaniu
podkreślił zaangażowanie gminnego samo-
rządu w doposażaniu gminnych jednostek.
Nad prawidłowym przebiegiem zjazdu czu-
wały wybrane komisje: wyborcza, uchwał
i wniosków, skrutacyjna oraz mandatowa. Do-
tychczasowi członkowie Zarządu otrzymali z
rąk Wójta Gminy podziękowanie za zaanga-
żowanie w działalność OSP.

Następnie odbyło się głosowanie nad wybo-
rem nowego Zarządu na kolejne 5 lat. Nowym
prezesem Zarządu Oddziału Gminnego OSP
niespodziewanie została druhna Wioleta Gło-

wacka Wójt Gminy Zgierz. A cały skład po
ukonstytuowaniu przedstawia się następująco:
Prezes - Wioleta Głowacka 
Wiceprezes - Piotr Rżanek
Wiceprezes - Marian Mamiński
Komendant gminny - Stanisław Stańczyk
Sekretarz               - Arkadiusz Złotowski
Skarbnik               -Andrzej Karolczak
Członek zarządu   - Dariusz Pietrasiak
Członek zarządu   - Andrzej Kolasa
Członek zarządu   - Marek Manista
Członek zarządu   - Krzysztof Chyliński
Członek zarządu   - Dominik Jarmusz
W trakcie Zjazdu Prezes Zarządu Oddziału
Powiatowego ZOSP RP Andrzej Ruciński
wręczył Wiolecie
Głowackiej Wójt
Gminy odznaczenie
Wzorowego Stra-
żaka. 
-Dziękuję za obda-
rzenie mnie takim
zaufaniem. Zapew-
niam, że jako
druhna doskonale
rozumiem potrzeby
Strażaków Ochotni-
ków, a jako nowy
Prezes Zarządu do-
łożę wszelkich sta-
rań, aby ich praca
była należycie doce-
niana.
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foto: Zjazd Oddziału Gminnego Związku OSP odbywa się co pięć lat.
Obok podsumowania działalności i wyborów jest też czas na wspomnie-
nia. Zainteresowaniem cieszyła się wystawa zdjęć prezentująca strażac-
kie wydarzenia z ostatnich pieciu lat.

Strażacy z Gminy Zgierz podczas obchodów 
Jubileuszu 70-lecia Zawodowego Pożarnictwa w Zgierzu  
oraz 100-ej rocznicy utworzenia Związku Ochotniczych Straży Pożarnych
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